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Kære Svend-Erik Andersen 

 

Tak for dit brev af 28. november 2011 vedr. fiskeriindsats (kW-dage) i 2012 for 

Nordsøen og Skagerrak, hvor du foreslår en pause i reduktionerne. 

 

Ifølge ICES var gydebiomassen for torsk i Nordsøen og Skagerrak i starten af 2011 

vurderet til 54.700 tons. ICES’ og EU’s forsigtighedsgrænse (Bpa) er fastsat til 150.000 

tons, hvorfor gydebiomassen næsten skal tredobles for at nå dette mål.  

 

På Rådsmødet for landbrug og fiskeri den 15-17. december 2011 valgte man på den 

baggrund at følge forvaltningsplanen for torsk og reducere TR1- og TR2-

redskabskategorierne i Nordsøen og Skagerrak med 18,2 %. Jeg er klar over, at det vil 

give mindre tid på havet til de danske fiskefartøjer til at fange demersale arter i 

Nordsøen og Skagerrak, men jeg mener, at det er et nødvendigt skridt for at sikre den 

fremgang i torskebestanden, som den biologiske rådgivning forudsiger. 

 

Jeg vil desuden fremhæve tre væsentlige resultater fra rådsmødet i relation til kW-dage. 

 

 For det første vil Kommissionen sætte fuld fart på revisionen af den eksisterende 

plan, og den forventer at fremlægge forslag til en ny plan i det kommende år. 

 

 For det andet vil fangstkvotefartøjer bliver undtaget for begrænsninger i 

fiskeriindsats på betingelse af, at STECF kan sige god for dette. 

 

 For det tredje blev fortolkningen af artikel 13 i torskeforvaltningsplanen 

præciseret, således at fartøjer med små bifangster af torsk fritages. Mine 

medarbejdere vil afholde et møde med Danmarks Fiskeriforening i det nye år med 

henblik på at drøfte håndteringen af reduktionen af fiskeriindsatsen og mulige 

cod-avoidance tiltag i Nordsøen og Skagerrak. 

 

 

Med venlig hilsen 
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